
Zn: Or.0012.3.2O2O
Protokół Nr 3/2020

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy
odbytego w dniu 24 marca 2020 roku.

Kolejne posiedzenie Komisji otworzył jej Przewodlttcz4cy Jan Rutowicz.
Powitał on członków Komisji i stwierdził, Że ta stan 5 członków w posiedzeniu udział
bierze,S co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi załqczruknr l do protokołu.
Następnie Przewodniczący Komisj i powitał :

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Sekretarza Gminy Barbarę Badelską,
- Inspektora ds. drogownictwa Wojciecha Domańskiego,

Lista obecności stanowi załączttknr 2 do protokołu.

Przewo dn icz4cy Komi sj i przedstawił prop onowany p orzqdek po s i edzenia
przesłaty wraz z zaproszeniami i stanowiący załącztlik nr 3 do niniejszego protokołu

Komisj a nię wnosz qc Żadny ch uwag j ednogłoś nie przyjęła porządek
posiedzenia w następuj ącym brzmieniu:
1. otwarcie posiedzenia i stwierdzenię quorum.
2, P rzyjęcie porządku posiedzenia.
3 . P rzyj ęcie protoko łu z p oprzednie go po s iedzenia Komi sj i.
 .Przegląd dróg gminnych i rolniczychorazwybór do remontów w 2020 roku

- wyjazd w teren.
5. Wnioski, zap7Ąanta i sprawy róite.
6 . ZakoiczęIle posiedz enia.

W zw iązL<tl z tym, żrc nie zgto szono Żadny ch uwag do protokoŁu z p oprzedniego
posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 25 lutego 2020 roku został' otprzyjęty
jednogtośnie.
Ad.pkt.4.- 

Na wstępie gtos zabrał Wojciech Domański zajmujący się w Urzędzie Gminy
między innyrni sprawami z zal<ręsu drogownictwa.
Poinformował on, ię do Urzędu Gminy zostały zgt'oszote do remontów następuj4ce

odcinki dróg:
Wąsosz - droga do łąk,
Olszamowice - dro g a r okicza,
Czermno Kolonia- Olszamowice (dro ga r olnicza),
Sulborowice ( droga w łąkach) wnioskowana w piŚmie od mieszkańców,
Skórnice ( droga w łąkach przy stawach),
Szreniawa (droga rolnicza),

Następnie głos zabrat. Wójt Gminy Henryk Konieczny, który zwrocił' uwagę'
aby w pierwszej kolejności wybrać d'ogę rolniczq do wniosku do Urzędu
Marszałkowskiego.
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W ramach tego wniosku Gmina możę pozyskać do 50% dofinansowania kosztów
modernizacji tej drogi poinformował Wójt.

Następnie Komisja wraz z pracownikiem ds. drogownictwa udała się w teren w
celu ustalenia dróg do modernizacjiw 2020 roku.
Po powrocie z ternu Komisja w pierwszej kolejności wybrała drogę rolnicz4 w
olszamowicach o długoŚci około 800 mb do wniosku do Urzędu Marszałkowskiego.

Ponadto do modernizacjiw 2020 roku wybrano następujące odcinki dróg:

- Wąsosz około 320 mb,
. Skórnice około 400 mb'
- Szreniawa około 450 mb,
- Czermno Kolonia około 300 mb,

Podczas oględzin drogi wnioskowanej do remontu przez mieszkńców
Sulborowic Komisja ustaliła, żrc drogawyrnaga remontu cząstkowego' co zostanie

wykonane w roku bieiqcym,
Komisja przeprowadzlł'arówniez wizję lokalną na ulicy Modrzewiowej w

Fałkowie.
Ustalono, ze w obecnych warunkach nie ma mozliwości sfinalizowania przejęciana

rzęczGminy dział|<tstanowięcej współwłasność mieszkańców zprzeznaczeniem jej

na drogę.
Nie mniej jednak stwierdziła, ie do tego tematu powróci w przyszłości.

Ponadto podobnie jak w latach poprzednich w budzecie gminy na2020 rok
zostały zapĘanowanę środki tazakup kruszyr;va kamiennego do remontów

cząstkowych dróg zgodnie ze zgłaszanymi w tym zakresie potrzebami.

W roku bteżącymna ten celbędzie zakupionych 1000 tom kruszywa kamiennego.

P o stępowan le przetar gowe na wyb ór do stawcy kruszywa kamienne g o zo stanie

przepr ow adzone w naj b 1 iż s zym czasie p o informow ał Woj c i ech D o mański.

Ad.pkt.5.
Na wstępie gt'os zabrała Sekretarz Gminy Barbara Badelska, która omówiła

projektyuchwał runajbltiszą sesję Rady Gminy.
Poinformowała ona' Że zgodnie zprzepisami ustawy z dnia 21 sierpnia |997 roku o
ochronie zwlerzqtRada Gminy ma obowiązek uchwalaniaprogramu opieki nad

zwięrzętamlbezdomnynri oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w terminie do dnia

3 l mar ca każdego roku kalendarzowego.
Program ten swoim zakresem obejmuje realizację zadail' określonych w ustawie o

ochronie zwierząt,
Na realizację Programu w budŹecie Gminy naf1f} rok zostały zaplanowane środki w

wysokoŚci 10 000, 00 zł poinformowała Barbara Badelska.

nędąc przy głosie Barbara Badelska poinformowała, że stosownie do przepisów

ustawyo ochronie zvlierzqtProgram został.ptzekazany do zaopiniowania przez,.

Powiatowego lekarza Weteryrrarii w Końskich, zarządców obwodów łowieckich
działających na terenie Gminy Fałków orazTowarzystwo opieki nadZwięrzętami w
Kielcach.
Kontynuując swoją wypowiedźSeI<rętarz Gminy omówiła cele i zadaniaujęte w
Prosramie na2020 rok.
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Następnie BarbaraBadelska omówiła projekty uchwał, które zostały do

porządku obrad sesji wniesione przęzPrzęwodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji stosownie do ustaleń zposiedzenia Komisji odbytego w dniu I7 marca20f0
roku.

Pierwszy projekt dotyczy rozpatrzetia skargi na dzlaŁalnośó Wójta Gminy
Fałków.
W dniu 16 stycznia2020 r. Państwo Mariola Konieczna prowadząca firmę Marlla-
Med. Centrum Zdrowiai Rehabilitacji oraz Henryk Konieczny prowadzący Za|d'ad

Tworzyw Sztucznych i Wyrobów Różnych,,HEKO,, zł'oŻyllwspólne pismo do

Wojewódzkiego Inspektora ochrony Srodowiska w Kielcach w sprawie likwidacji

,,dzikich wysypisk odpadów'' na terenie miejscowości Czermno.
Wojewódzki Inspektor ochrony Srodowiska w Kielcach w dniu 27 .0I.2020 r.

przekazał,przedmiotowe pismo Przewodntcz4cemu Rady Gminy' jako skargę na

dziatatie Wójta Gminy Fałków.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy w Fałkowie na posiedzętliu w dniu

I7 marca112} r, zapoznałasię z treści4 skargi orazw51aśnieniami Wójta Gminy
Fałków i stwierdziła, ze skargę naleŻy uznaĆ zabezzasadną.

Następnie Barbara Badelska omówiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
ponownej skargi ta działalność Wójta Gminy Fałków.
Pismem z dnia2}.0|.2020 r. Państwo Anna i Tomasz Jaranowscy wnieśli do

S amorządowego Kolegium o dwoławc ze go w Kielc ach skargę ta przewleld'e,

opieszałe i celowe utrudnianie prowadzonego postępowania administracyjnego przez
IJrzqdGminy w Fałkowie. Samorządowe Kolegium odwoławcze w Kielcach
przekazaŁo przedmiotow4 skargę wedtug właŚciwoŚci do Rady Gminy w Fałkowie.
Przewodniczqcy Rady Gminy w Fałkowieprzekazał Skargę do Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji celem jej rozparzenia i przedstawienia stanowiska na sesję Rady
Gminy z projektem uchwały.
Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 17 marcaL\f} r. dokonała

anaIizy zebranego materiału i stwierdził'a, ze skarga Państwa Arury i Tomasza

Jaranowskich w tej samej sprawie byłaprzedmiotem obrad sesji Rady Gminy
w Fałkowię z dniu 30 grudnia 20t9 r.,podczas której zostaŁapodjęta uchwała
w sprawie vzfIan7a skargi na działalność Wójta Gminy Fałków zabęzzasadn4, a w
ponownie przedł'ożonej zapośrednictwem Samorzędowego Kolegium odwoławczego
w Kielcach skardze skariqcy nie wskazuję nowych okoliczności i dowodów.

Wobec powyiszego naleiy podtrzymać poprzednie stanowisko zawarte w powołanej

uchwale - bez zaw iadamiania skarżących uznała Komisj a.

Będęc przy głosie Sękretarz Gminy omówiła projekt kolejnej uchwały w

sprawi e uztat:jta p etycj i za zasŁuguj ącq na uwz g 1 ę dni eni e.

W dniu 25 lutego 2020 r, do Rady Gminy w Fałkowie od Fundacji obrotu
Bezgotówkowego zls w Warszawie wpłynęła petycja w sprawie dokonania analizy
możliwości wdroŻentaw |Jrzędzie Gminy w Fałkowie procedur zwiqzanych z pełnym

zabezpieczeniem potrzeb dla interesantów doty cz4cych form płatnoŚ ci
bezgotówkowych.
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Przewodniczqcy Rady Gminy skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg

Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzetiaiptzedłoŻetia stosownego projektu

uchwały na sesję Rady Gminy.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 17 marla2020 r, dokonała

ana\izy petycji uznającją, jako zasługującąrravwzględnienie. Komisja podziela
pogląd zawarty w petycji i popiera formę płatnoŚci za pośrednictwem instrumentu
elektronic zfięgo, który Gmina udostępnia.
Komisja wniosła o podjęcia uchwały w tym zakresie na najbliższej sesji Rady Gminy.

Następnie Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uznatia
petycj i za ru'ęzasługującą na uw zględnięnie.
W dniu 5 marca 2020 r. Wójt Gminy Fałków zgodnie z właściwoŚcię przekazał'

PrzewodniczącemvRady Gminy w Fałkowie ofrzymatą w dniu 3 marca 2020 roku
petycję od Pani Marioli Koniecznej prowadzqcej firmę Marlla-Med. Centrum Zdrowta

i Rehabilitacji w Czermnie ul. osnowa99A,26-260 Fałków w sprawie uruchomienia
linii komunikacyjnych lokalnego transportu zbiorowego w taki sposób, aby Środki

transporfu zatrzymryały się naprzystankach umiejscowionych w Czermnrcprzy ulicy
osnowa 99 przy budynku, w któr5rm prowadzi działaltość Pani Mariola Konieczna
umożliwiając w ten sposób do1azdpacjentom do lekarza podstawowej opieki
zdrowotnej lub na zabiegtrehabilitacjileczntczej od poniedziałku do piątku w
godzinachod 8.00 do 18.00.
Przewodniczący Rady Gminy skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzerua,
Na posiedzeniu w dniu 17 marca 2020 roku Komisja dokonała analizy petycji LLZrrąąI

ją, jako niezasługuj ącqna uwzględnienie.
Komisja wskazata, ię Gmtna Fałków realizując zadatia własne w zakresie ochrony
zdrowtawynikające z ustawy o Samorz4dzie gminnymzorganizowata d|a

mieszkańców Gminy Fałków podstawową opiekę zdrowotną w Fałkowie i w
Czermnie w ramach działalności Publicztego Za\d'adu opieki Zdrowotnej.
Zuwagina fakt, że gminama obowiązekwyznaczyc miejsca gdzte mogą się
zatrzymywaÓ przewoźrucy wykonujący transport zbiorowy, na wniosek mieszkańców
ulicy osnowa 99 w Częrmnie w okolicy budynku, w któryrn prowadzi działalność,

Pani Mariola Konieczna został. zlokalizowany taki przystanek.
Gmina realizując zadatiapubliczne przęznacza na ten cel Środki publiczne, azatem
nie moze finansowaćb4dŹ wspomagać działalności gospodarczej prowadzotej przez

podmioty spozasektora finansów publicznych w tyrrr prowadzonychprzez osoby

ftzyczne.
Jai wynik a z tręścipetycji przewoźtlik realizuj ący przęwozy na terenie Gminy Fałków

za zmranę wnioskowanych kursów zaŻqdat. dopłaty.

W sytuacji gdńy Gmina finansowała organizację transportu w sposób wnioskowany
w petycji naruszałaby ustawę o finansach publicznych oraz niezasadnie uszczuplałaby
środki publiczne, aztymwtąŻe się odpowiedzialność organu wykonawczego Gmtny z
tytutu naruszenia dys cypliny finansów publicznych.

W dalszej części tego punktu gł'os zabrała Skarbnik Gminy Anna Wajnberger,

która omówiła projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.
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Pierwszy projekt uchwały dotyczył" proponowanych zmiany w budiecie Gminy na

2020 rok.
Arura Wajnberger poinformowała, ze niewykorzysJane Środki narealizację programów

doty czących pro fil aktyki i ro zw tązyw ania prob 1 emów alkoho 1 o w y ch or az

przeciwdziałaruanarkomanii zostĄąprzeniesione na realtzację tychzadań w roku
następnyrn.
w 2019 roku została niewykorzystatakwota 19 348,50 złtych środków i o t4 kwotę

zwiększasię dochody i wydatki bud:żetu Gminy na2020 rok poinformowała Skarbnik
Gminy.

Kolejnym projektem uchwały, który omówiła Skarbnik Gminy był w sprawie
dopuszczenta zapłaty podatków i opłat stanowi4cych dochody budżetu Gminy za
pomocQ instrumentu pł'atruczego.
Poinformowała ona, Że nowe|izacja ustawy ordynacja podatkowa stanowi, zę Rada

Gminy moiew drodze uchwały dopuścić zapł'atę podatków i opłat stanowiących

dochody budzetu gminy instrumentem płatniczpw tym instrumentem płattńczym,na

którym przechowywany j est pieniqdz elektroniczny.
Umożliwi to dokonywanie płatności bezgotówkowych za pomoeq instrumentu

pł'alłticze go b ę dąc e g o w dysp o zy cjt, p o datnika.
Będąc przy glosie Anna Wajnbergęr omówiła projekt uchwały w sprawie

określenia zasadudzielania dotacj i na prace konserwatorskie, restauratorskie, lub
roboty budowlane przy zabf\<ll wpisanym do rejestru zabytków.
Jak poinformowała dotychczas w obowiązuje uchwała z2007 roku.
W związkuzpotrzebązmiany w treŚci dotychczas obowiązującej uchwały poprzęz

dostosowania jej do obowiązującychprzepisów prawa zachodztpotrzebapodjęcia
nowej uchwały w tym temacie dodała Skańnik Gminy.

Kolejny projekt uchwały dotyczył rrte wyraŻenta zgody na wyodrębnienie w
budżęcie Gminy na2021 rok środków stanowi4cych fundusz sołecki.

Skarbnik poinformowała, że uchwała dotyczqca funduszu sołeckiego
podejmowana jest przęzRadę Gminy do końca marcakaidego roku kalendarzowego i
jak dotąd fundusz sołecki nie był wyodrębniany w bud:iecie gminy.

Ad.pkt.6.

" w zwi4z!<uze zrea\izowaniem porządku Przewodnicz4cy Komisji podziękował

wszystkim zaudziat i zaml<nął' posiedzenie.
Na tym protokół zakohczono.

Protokołowała:
pnzEwoDNICzĄCY
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Irenci'Łol,t.łicka
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